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Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 3 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 25 april 2017 

 

§ 7 Svar på skrivelse från vice ordf. Erik Slottner (KD), 
ledamoten Dennis Wedin m.fl. (M) och ledamoten Ann-
Katrin Åslund (L) med stöd av ersättaryttrande från 
Alfred Askeljung (C) ”Om oro beträffande uppsägning 
av privata hemtjänstavtal”  

Dnr 1.5-177/2017  

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen från vice ordf. Erik Slottner (KD), 

led. Dennis Wedin m.fl. (M) och led. Ann-Katrin Åslund 

(L) med stöd av ersättaryttrande från Alfred Askeljung (C) 

”Om oro beträffande uppsägning av privata 

hemtjänstavtal”. 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2017-03-28.  

 

Vice ordf. Erik Slottner (KD), led. Dennis Wedin m.fl. (M) och 

led. Ann-Katrin Åslund (FP) med stöd av ersättaryttrande från 

Alfred Askeljung (C) framförde i en skrivelse att det kommit till 

deras kännedom att det finns en oro bland privata 

hemtjänstutförare avseende uppsägning av deras avtal. Det nya 

förfrågningsunderlaget ser ut att ställa avsevärt högre krav på 

utförarna samtidigt som ersättningen inte höjs nämnvärt. Detta 

riskerar att urholka konkurrensneutraliteten mellan privata utförare 

och egen regiverksamheter då egenregi tillåts gå med underskott år 

efter år. En redovisning motses av hur de förändrade villkoren 

kommer att kompenseras. 

 

Äldreförvaltningen besvarar skrivelsen och bl.a. anför att staden 

övergick till LOV (Lag om valfrihetssystem) när den kom år 2009. 

Fr.o.m. hösten 2013 övergick staden till att tillämpa 

tillsvidareavtal med uppsägningsrätt, utförare som ansöker och 

verkar i stadens valfrihetssystem gör det utifrån samma 

förutsättningar och villkor. I ärendet Utveckling av hemtjänst (dnr. 

152-643/2016) formulerats de krav och vägledande principer som 

ligger till grund för nuvarande revidering av förfrågningsunderlag. 

Dessa har bedömts vara av sådan karaktär att befintliga avtal 

måste sägas upp och utförarna kan ansöka på nytt. Det finns dock 

ingen anledning för utförarna att känna oro om de hittills har varit 
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välfungerande med goda ambitioner att leva upp till gällande 

avtal. Avseende ersättningen är förvaltningens bedömning att de 

nya föreslagna kraven i förfrågningsunderlaget i sig inte är 

kostnadsdrivande. Detta satt i relation till den ersättning som 

utförarna får idag. Kostnaden för flertalet av de nya föreslagna 

kraven finns redan idag inräknade i ersättningen även om de inte 

finns som uttalade krav i nuvarande förfrågningsunderlag 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare samt med stöd av 

ersättaryttranden från Erik Vallström (Fi) och Alfred Askeljung 

(C) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut.  

 

Vice ordföranden Erik Slottner (KD), ledamoten Dennis Wedin 

m.fl. (M) och ledamoten Ann-Katrin Åslund (L) anmäler ett 

gemensamt särskilt uttalande med stöd av ersättyttrande från 

Alfred Askeljung (C). 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande från (KD+M+L med stöd av ersättaryttrande 

från C): 

”I sitt svar på vår skrivelse beträffande den oro som finns bland 

privata hemtjänstutförare avseende uppsägning av deras avtal och 

de avsevärt högre krav på utförarna som ställs i det planerade nya 

förfrågningsunderlaget framhåller äldreförvaltningen att det inte 

finns någon anledning till oro för de utförare som hittills varit 

välfungerande och haft goda ambitioner att leva upp till nu 

gällande avtal. Kostnaden för flertalet av de nya föreslagna kraven 

finns idag inräknade i ersättningen, enligt förvaltningen. 

 

Vi ser inte på vilket sätt kostnaderna som är förenade med de nya 

kraven är inräknade i ersättningen idag. Förvaltningen påstår att 

det förhåller sig på det sättet men vi anser att det i ärendet 

förklarats på ett väldigt bristfälligt sätt. Vi önskar därför en 

tydligare redogörelse och vi vill därför åter ge uttryck för vår och i 

synnerhet de små privata utförarnas oro för konsekvenserna av de 

nya föreslagna kraven i förfrågningsunderlaget.” 
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§ 8 Svar på skrivelse från vice ordf. Erik Slottner (KD), 
ledamoten Dennis Wedin m.fl. (M) och ledamoten Ann-
Katrin Åslund (L) med stöd av ersättaryttrande från 
Alfred Askeljung (C) ”Om redovisning av antal platser 
inom äldreomsorgen i Stockholm” 

Dnr 1.5-178/2017  

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen från vice ordf. Erik Slottner (KD), 

led. Dennis Wedin m.fl. (M) och led. Ann-Katrin Åslund 

(L) med stöd av ersättaryttrande från Alfred Askeljung (C) 

”Om redovisning av antal platser inom äldreomsorgen i 

Stockholm”. 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2017-03-30.  

 

Vice ordf. Erik Slottner (KD), led. Dennis Wedin m.fl. (M) och 

led. Ann-Katrin Åslund (FP) med stöd av ersättaryttrande från 

Alfred Askeljung (C) framförde i en skrivelse att det är av stor 

vikt att Stockholms äldre kan välja omsorg i den stadsdel de 

önskar. För att få ett bättre kunskapsunderlag kring hur stadens 

olika äldreboendeformer ser ut över staden föreslår författarna till 

skrivelsen att äldreförvaltningen återkommer med en redovisning 

av antalet platser. Redovisningen ska vara fördelad på 

boendeformerna särskilt boende med demens- respektive somatisk 

inriktning, servicehusboende samt korttidsboende och vara 

fördelad per stadsdelsförvaltning och även innefatta de olika 

profilboendena. 

 

Äldreförvaltningen besvarar skrivelsen och framför att 

förvaltningen har i uppdrag att samordna den stadsövergripande 

boendeplaneringen vars syfte är att ge en samlad bild av 

planeringen av bostäder för äldre. Detta sker i samarbete med 

exploateringskontoret, stadsbyggnadskontoret, 

stadsdelsförvaltningarna, stadsledningskontoret och Micasa 

Fastigheter AB. Referens- och styrgrupp för boendeplaneringen 

har regelbundna möten. Den statistik som efterfrågas i skrivelsen 

tas regelbundet fram och analyseras. Äldreförvaltningen menar att 

det idag finns en medvetenhet om vikten av bra underlag och 


